
Trimaften

Det lykkedes kapsejladsudvalget at få Lars Bo Poulsen fra Ullman sail i Århus til

at komme og fortælle om sejl.

Arrangementet var velbesøgt, med meget interesserede deltagere.

Lars Bo fortalte om design af sejl, der foregår på computer med sejl simulering.

Hos Ullman designer de hvert enkel sejl fra bunden, laver computer modeller

og retter til. Når Lars Bo er tilfreds, bliver tegninger til sejlene overført til

fabrikken i Sydafrika, hvor sejlene fremstilles.

Til ens både laver de ikke nødvendigvis ens sejl, det afhænger har hvilken

sejlads de skal bruges til, og af den måde skipperens sejler på. En forsigtig

perfektionistisk sejler skal ikke have samme sejl som en temperament fuld

kapsejler. Ligesom det ikke giver mening med de dyreste kapsejladssejl til en

turbåd.

Aftenen var krydret med mange anekdoter om sejladser og insider viden.

Der var rig lejlighed til at stille spørgsmål. Det er imponerende, den viden Lars

Bo har til bådtyper. Et spørgsmål om hvornår der skal bruges fok eller genua,

svarede Lars Bo: Fokken kan du glemme, altid genua, undtagen i stormvejr. En

anden fik at vide hans båd havde problem med at roret kunne slippe vandet

ved krængning. Der blev givet mange kontante svar, der vidnede om Lars Bo´s

enorme viden om både og sejl.

Aftenen var planlagt til at vare ca. 2 timer, men efter godt 3 timer var vi nogle

der skulle tidligt op næste dag, så vi måtte stoppe. Jeg er sikker på at Lars Bo og

mange deltagere kunne have fortsat med snakken længe endnu.
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